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Burgemeester & wethouders 
 

Datum 25 november 2024 

Onderwerp 
Duurzame verlichting van onze sportvelden 

Wij willen 
Aantrekkelijke en toekomstbestendige sportaccommodaties en sportverenigingen voor 
alle inwoners.  

Wij besluiten 
1. Kennis te nemen van de uitkomsten van het onderzoek naar ledverlichting op de 

sportvelden. 
2. De raad hierover te informeren met toezending van het onderzoeksrapport. 
3. Het realiseren van ledverlichting voor de buitensportaccommodaties te bekostigen uit 

het Noodfonds Energielasten maatschappelijke organisaties. 
4. In de jaarrekening 2024 een bestemmingsvoorstel op te nemen van € 323.000 voor 

het realiseren van ledverlichting voor de buitensportaccommodaties.  
5. Het bedrag, vooruitlopend op het vaststellen van de jaarrekening 2024, te besteden 

vanaf januari 2025. 

Want 
1.1. Hiermee verduurzamen we onze buitensportaccommodaties 

In het integraal huisvestingsplan buitensport hebben we aandacht voor de 
kleedkameraccommodaties op onze buitensportlocaties. Met dit onderzoek is in 
beeld gebracht hoe we verder kunnen verduurzamen door ledverlichting aan te 
brengen op de sportvelden. Hiermee maken we onze sportaccommodaties 
toekomstbestendig. 

 
1.2. De energierekening van verenigingen gaat omlaag 

Door het aanbrengen van ledverlichting op de sportvelden gaan de energielasten 
omlaag. Dit komt ten goede van de sportverenigingen, omdat zij de 
energierekening betalen. Dit levert de verenigingen – en daarmee de leden - een 
financieel voordeel op. 
 

2.1.  De raad is hiermee geïnformeerd 
De raad heeft eerder gevraagd te onderzoeken hoe we sportaccommodaties 
verder kunnen verduurzamen. Met het versturen van het onderzoeksrapport aan 
de raad, stellen we de informatie beschikbaar. 
 

3.1.  Budget biedt ruimte 
Het college heeft begin 2023 het budget Noodfonds Energielasten 
maatschappelijke organisaties ingesteld om maatschappelijke organisaties te 
helpen met problematische stijging van de energierekening. Van het budget van € 
350.000 is tot nu toe slechts € 20.000 gebruikt, waardoor er ruimte is om het 
fonds in te zetten voor duurzame ledverlichting. Uiteindelijk komen de baten van 
het plaatsen van ledverlichting bij de organisaties terecht, wat past bij het doel 
van het noodfonds. Het Noodfonds is opengesteld tot eind 2024. De volledige 
verantwoording over het noodfonds volgt begin 2025.  
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4.1.  We kunnen snel verduurzamen 
Door de benodigde investeringen uit het Noodfonds Energie te bekostigen, kunnen 
we snel verduurzamen en daarmee ook de energierekeningen van de 
verenigingen omlaag brengen. Hiermee zetten we als gemeente een volgende 
stap in het verduurzamen van de sportaccommodaties. Op deze manier kan in 
2025 al een zeer groot deel van de trainingsvelden ledverlichting krijgen. 

 
5.1.  Jaarrekening wordt later vastgesteld  

Met de sportverenigingen is het plan voor verduurzamen van de veldverlichting 
uitgewerkt. De wens is om zo spoedig mogelijk met de realisatie te starten. De 
jaarrekening wordt doorgaans eind juni vastgesteld door de gemeente. Het 
vaststellen van de jaarrekening is inclusief de bestemmingsvoorstellen. Als er 
gewacht wordt op het vaststellen van de jaarrekening dan is er een tijdsverlies 
van minstens een halfjaar.  

Maar 
Er spelen ontwikkelingen op verschillende locaties 
Bij een aantal buitensportaccommodaties die opgenomen zijn in dit rapport, spelen 
ontwikkelingen. Deze bepalen mede de planning en prioritering die aangegeven is. 
Hieronder lichten we toe wat op de verschillende locaties speelt en wat daarbij het advies 
is. 
 
Hoogeveense Hockeyclub veld 2 
In het kader van het project Bentinckspark-Noord, wordt het huidige veld 2 van de 
hockeyclub verplaatst. Om deze reden is investeren in het veld 2 op dit moment niet 
verstandig. Bij het aanleggen van het nieuwe veld 2 van de hockeyclub is het 
aanbrengen van ledverlichting wel noodzakelijk, daarom is de investering opgenomen in 
dit onderzoek. 
 
V.V. Hollandscheveld 
Er wordt nog gewerkt aan de uitwerking van de Sportaccommodatievisie 
Hollandscheveld. Ook zijn de beide voetbalverenigingen in gesprek over een mogelijke 
fusie. Het is op dit moment nog niet duidelijk op welk sportpark in de toekomst 
gevoetbald gaat worden in Hollandscheveld. Daarom is het op dit moment niet verstandig 
te investeren in het trainingsveld van V.V. Hollandscheveld. Zodra er duidelijkheid is over 
de locatie, kan opnieuw naar ledverlichting worden gekeken. 
 
V.V. Tiendeveen 
Bij V.V. Tiendeveen is op dit moment verlichting op veld 2. Vanwege woningbouw is er 
een kans dat dit veld op termijn plaats moet maken voor woningbouw. De 
voetbalvereniging houdt dan nog veld 1 over waar ledverlichting geplaatst kan worden. 
Als we nu investeren in veld 1, betekent dit dat de verlichting veld 2 afgekoppeld moet 
worden. Zolang de woningbouwontwikkeling nog onduidelijk is, raden we dit af. 
 
Sportclub Nieuwlande is geprivatiseerd 
De investeringen die bij Sportclub Nieuwlande noodzakelijk zijn, zijn ook meegenomen in 
dit onderzoek. Deze vereniging doet zelf de investeringen op het sportpark. 
 
Twee scenario’s bij HAC’63 
Bij HAC’63 zijn er twee scenario’s mogelijk met de ledverlichting. Dit heeft te maken met 
de sterkte van de verlichting die geïnstalleerd wordt. Bij scenario 1 is het bedrag 
aanzienlijk lager, maar dan mogen alleen wedstrijden op regionaal niveau georganiseerd 
worden onder kunstlicht. Wil de gemeente wedstrijden op landelijk niveau kunnen 
organiseren op de atletiekbaan, is dat mogelijk tegen forse meerkosten. Het advies is om 
te gaan voor scenario 1. Deze scenario’s zijn ook besproken met de vereniging zelf, zij 
kunnen zich vinden in scenario 1. 
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Regeling SPUK Stimulering Sport 
Sinds 1 januari 2019 kunnen gemeenten de BTW die hen in rekening wordt gebracht 
voor investeringen in sport niet meer in aftrek brengen. Om de ontwikkeling en 
instandhouding van sportaccommodaties te stimuleren, kunnen gemeenten sinds die 
datum gebruikmaken van de Regeling SPUK Stimulering Sport.  
De huidige regeling van SPUK Stimulering Sport loopt tot en met 2025. Of en hoe de 
regeling na 2025 wordt voortgezet is op dit moment niet duidelijk. Om meer zekerheid te 
krijgen op compensatie is het wenselijk om zo spoedig mogelijk de realisatie te starten.  

Achtergrond 
De gemeenteraad heeft in een motie gevraagd om een fonds voor verduurzaming van 
sportverenigingen. Een deel van de uitwerking was dat het college een budget van  
€ 10.000 beschikbaar heeft gesteld om onderzoek te doen naar het realiseren van 
ledverlichting op sportvelden in de gemeente. Het betreft trainingsvelden waar nog geen 
ledverlichting geplaatst was door de gemeente of verenigingen. De gemeente is namelijk 
alleen verantwoordelijk voor de verlichting op trainingsvelden. 
 
Een adviesbureau is gevraagd om in kaart te brengen wat (per locatie) de kosten zijn van 
het overstappen naar ledverlichting en daarbij advies te geven over hoe dit te doen. In 
het rapport is ook de besparing per jaar meegenomen per sportveld/sportpark. Het 
overzicht hiervan is te vinden in tabel 1, onder de financiële gevolgen. 
 
Het advies is om als gemeente zelf de investeringen te doen. De realisatie zal 
plaatsvinden in afstemming met de verenigingen. De verlichting willen we gezamenlijk 
aanbesteden. Verenigingen krijgen dan een bijdrage vanuit de gemeente in de vorm van 
een subsidie uit het Noodfonds. Hierbij worden verenigingen ondersteund in de aanvraag. 

De financiële gevolgen zijn  
In de onderstaande tabel 1 zijn de financiële gevolgen per buitensportaccommodatie in 
beeld gebracht. Ook staat er welke (verwachte) besparing de investering oplevert. Een 
kanttekening daarbij is dat omdat een aantal lichtmasten vervangen moeten worden, de 
terugverdientijd wat langer is dan gemiddeld. 
 
De besparing die we hiermee realiseren levert verenigingen een aanzienlijke besparing 
op in de energiekosten. De verenigingen dragen zelf de volledige rekening voor de 
veldverlichting. Daarom komt de besparing de verenigingen ten goede. 
 
Het totaalbedrag aan investeringen is € 322.975. De verwachte besparing kan € 14.500 
per jaar opleveren. De investering kan hoger uitvallen als het college of de raad besluit 
voor variant twee te gaan bij HAC’63, maar dit wordt niet geadviseerd. 
 
Van het totaalbedrag van € 322.975 kan via de SPUK-regeling 18% worden bespaard, 
omdat dit uitgekeerd wordt via deze regeling. Hierdoor is het bedrag dat middels 
subsidies aan de verenigingen verstrekt zal worden circa € 264.840 zal bedragen. Het 
voorstel is om dit te bekostigen uit het Noodfonds Energie, zodat het met bestaande 
middelen gefinancierd kan worden. Dit betekent ook dat we snel kunnen investeren en 
daarmee ook snel een duurzaamheidsslag kunnen maken, inclusief de besparingen voor 
de sportverenigingen.  
 
Bijdragen van derden (het Noodfonds Energie) mogen we in mindering brengen op de 
boekwaarde van de investering. Hierdoor hoeven we geen jaarlijkse kapitaallasten op te 
nemen in de begroting. 
 
Tabel 1. Overzicht van investeringen en besparingen 
 
Vereniging Totale investering 

(incl. btw) 
Besparing per jaar 

(geschat) 
HAC’63 (atletiekbaan) € 54.138 € 2.386 
Atletiekbaan landelijke 
wedstrijden 

Meerkosten van € 
173.110 
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Hoogeveense Hockeyclub (veld 
2) 

€ 38.913 € 5.025 

W.S.V. De Peddelaars € 77.411 € 2.367 
V.V. Tiendeveen € 80.981 € 1.324 
V.V. De Weide € 30.819 € 1.458 
K.V. Niek € 25.042 € 1.207 
V.V. Hollandscheveld € 15.671 € 733 
Totaal € 322.975 

(€ 496.085 bij variant 
twee van HAC) 

€ 14.500 

SPUK (18%) € 58.135  
Gemeente (Noodfonds 
Energielasten 
maatschappelijke 
organisaties) (82%) 

€ 264.840  

 

Alternatieven  
Een alternatief is om geen investeringen te doen in de ledverlichting en alleen de 
noodzakelijke werkzaamheden (bijvoorbeeld aan lichtmasten) uit te voeren die uit het 
rapport komen. Hiermee kunnen de meeste verenigingen nog wel vooruit, maar wordt er 
geen vooruitgang gemaakt in verduurzaming. Dit betekent ook dat er geen 
lastenverlaging plaats zal vinden voor de vereniging. Om deze reden is het verstandig om 
toch te investeren in het verledden van de sportvelden. 
 
Een ander alternatief is om de verenigingen de investering te laten doen. Wanneer 
verenigingen zelf aan zet zijn voor de investering kan er mogelijk vanuit de BOSA-
regeling meer subsidie worden ontvangen voor duurzaamheidsinvesteringen. Dit lijkt dus 
financieel aantrekkelijk. Dit alternatief wordt toch afgeraden omdat de BOSA-regeling al 
meerdere jaren is overvraagd. Dit betekent dat deze werkwijze vertraging op zal leveren 
en waarschijnlijk geen financieel voordeel. Daarnaast is het onze gemeentelijke 
verantwoordelijkheid om te investeren in verlichting op de trainingsvelden. 

Communicatie 
Dit besluit wordt via de besluitenlijst gepubliceerd. De gemeenteraad wordt geïnformeerd 
via bijgevoegde brief. Na besluitvorming zal een persbericht uitgaan. 

Bijlagen  
1. Brief aan de gemeenteraad over het onderzoek naar ledverlichting op de sportvelden 
2. Businesscase realisatie led-sportverlichting sportparken gemeente Hoogeveen 
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